
Skolebestyrelsens årsberetning for Sejs Skole – Skoleåret 19-20 

 

Skolebestyrelsens primære opgave består i at fastsætte principper for skolens virksomhed. Ved at 
føre tilsyn med skolens virke sikrer bestyrelsen sig, at de besluttede principper afspejles i børnenes 
skoledag.  

Arbejdet foregår i møder og der har i det forgangne år været afholdt 10 skolebestyrelsesmøder 
fordelt jævnt hen over året.  

Hvor den første gode halvdel af skoleåret, frem til marts måned, var en ret gennemsnitlig 
skolebestyrelsesperiode med tilsyn, høringer, dialog og opfølgning mm, så var perioden fra marts 
og skoleåret ud alt andet end normal.  Coronavirussen gjorde sit indtog i Danmark og fremtvang 
med nødundervisningen en ny og meget anderledes skole for de nu hjemmearbejdende børn. 
Selvfølgelig også for eleverne på Sejs Skole. 

Børnene kom tilbage til skolen igen, men også til en meget anderledes skoledag, med færre elever 
pr. klasse/hold, adskilte områder, krav til afstand og vask af hænder. Men dermed også færre 
elever pr. underviser med de fordele det nu bringer med sig i form af mere tid til den enkelte elev 
og færre konflikter. 

Frem mod sommerferien begyndte der at vende mere normale tilstande tilbage, men oplevelserne 
står fortsat stærkt fra et skoleår, der nok vil blive husket af elever såvel som forældre, som alt 
andet end normalt og som forventeligt vil fortsætte ad samme spor i den kommende skoleår.   

1. Overordnet status for skoleåret 19/20 

Fastholdelse af de gode resultater: ☺ 
Skolens resultater vurderes på baggrund af Kvalitetsrapport (Skolen), Trivselsundersøgelse 
(Elever), Trivselsmåling og APV (Medarbejdere), Brugertilfredshedsundersøgelse (Forældre) 
og Afgangseksamen 2020. 
 
For alle landets folkeskoler er resultater og nøgletal indhentet på 
 
https://uddannelsesstatistik.dk/pages/institutions/743010.aspx/?dashboard=Overblik 
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For Sejs Skole ser årets resultater således ud: 
 

 
 
Fra den gennemførte forældretilfredshedsundersøgelse ser det overordnede resultat således 
ud:  
 

 
 
Resultater fra medarbejdernes arbejdspladsvurdering (APV) er det tætteste man komme på en 
medarbejdertilfredshedsundersøgelse. Resultaterne herfra offentliggøres ikke, men vi er i 
skolebestyrelsen blevet præsenteret for resultaterne. De ligger på samme, høje niveau, 
kommunalt såvel som nationalt, som de andre resultater skolen måles på.  
 
Skolens kapacitetsudvidelse (”Helhedsplan Sejs Skole” på budgettet): ☺ 
Grundlæggende handler det om at skolen går fra at være en 3-spors til en fuld 4-spors skole 
over de næste 8-9 år når man går fra skolens nuværende 740 elever til forventeligt 945 elever 
i 2030. Præcise detaljer og investeringsomfang kendes ikke for nuværende. 
 
I forbindelse med Silkeborg Kommunes budget for 2021 (inkl. forventningerne til efterfølgende 
overslagsår) er det dog lykkedes af få kommunal anerkendelse af at der er behov for 



Skolebestyrelsens årsberetning for Sejs Skole – Skoleåret 19-20 

 

kapacitetsudvidelse af Sejs Skole. Første skridt vil være at der etableres en plan for 
kapacitetsudvidelsen. Det kan se ud til der bliver afsat midler til dette allerede i 2021.  
 
Vi har fulgt skolens elevtalsudvikling på nært hold siden 2012. I 2015 italesætte vi et muligt 
behov for udvidelse og d. 6/6-2017 præsenterede vi for Børne- og Ungeudvalget vores gang 
vores bekymringer og reelt behov for kapacitetsudvidelse af Sejs Skole. Siden fulgte 
udarbejdelsen af den mere generelle Helhedsplan Sejs-Svejbæk, hvor de første streger til en 
mulig orientering af skolens hovedindgang mod øst blev slået. Nu står vi for at se ind i en 
virkeliggørelse af Helhedsplan Sejs Skole og medfølgende kapacitetsudvidelse! Det er et 
KÆMPE skridt for Sejs Skoles udvikling, der er blevet taget med det kommunale 
budgetforslag 2021! 
  

 
Øget forældreinddragelse 😐 
Der er etableret årgangs-kontaktforældre i skolebestyrelsen og der har været en løbende 
dialog hen over året med henblik på at afdække hvordan vi i praksis får øget 
forældreindragelse.  
 
Vi mangler at få konkretiseret flere tiltag målrettet på at øge forældreinddragelsen. 
 
Skolens didaktiske profil ☹ 
Der var i skoleårets første måneder en proces i personalegruppen mhp. netop at skabe og 
visualisere skolens didaktiske profil. Ikke mindst Corona-nedlukningen fik skabt andre 
prioriteter. Dialogen med skolens ledelse om genoptagelse af indsatsen vil blive taget i det nye 
skoleår.  
 
 
2. Opgaver skolebestyrelsen har arbejdet med i året der er gået 

Der kommer mange ting på skolebestyrelsesmødernes agenda hen over et skoleår.  
 
Nedenstående er et bredt og sigende udpluk af de temaer/agendapunkter vi har været 
omkring. Nogle har taget mere tid end andre, nogle er lukket ned og andre mangler fortsat at 
blive gennembehandlet:  
 
- Nye fraværsregler 
- Deltagelse i Dialogforumsmøder 
- Brugertilfredshed 
- Ansættelse af nye medarbejdere 
- Lukkedage i SFO (sommerferie) 
- Ny legeplads for mellemtrinnet 
- Drøftelse af mødetid for de ældste klasser 
- Virtuelt møde (Corona) 
- Skolebestyrelsesvalg 
- Ny hal på vej 
- Madordning 
- Overgang til Aula 
- Trafikpolitik 
- Planlægning af skoleåret 
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3. Fokusområder for skoleåret 20/21 
 Fastholdelse af de gode resultater 
 Løbende Corona-tilpasning for en fortsat mindre forstyrret skoledag  
 Øget forældreindragelse 
 Konkretisering af Helhedsplan Sejs Skole 
 
 
Alt i alt har skoleåret 19/20 været et år, hvor både skole og skolebestyrelse startede ud med 
mange og gode intentioner. En hel del er blevet nået, men vi må også erkende at Coronaens 
indtog har medført en forandret skoledag, der fortsat ind i skoleåret 20/21 vil sætte sine spor. 
 
Der er kommet nye medlemmer i skolebestyrelsen, med viden og erfaringer som med 
sikkerhed vil bidrage og styrke skolebestyrelsens arbejde for og med skolens ledelse og 
medarbejdere.  
 
Det er fortsat en kæmpe fornøjelse at få lov til at repræsentere jer og jeres børn! Tak for 
tilliden! Vi glæder os til at tage hul på det nye skoleår.  
 
På skolebestyrelsens vegne,  
 
Morten Hæk, Formand 

 

 

 
 

 


